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Protokół Nr 22/2016 
z posiedzenia  Komisji  Finansowo - Gospodarczej 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytego w dniu 27.06.2016 roku. 

 
Obecność Członków Komisji – wg załączonej listy obecności. 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta ds. oświatowych i społeczno-gospodarczych, 
2. Artur Maruszczak – Zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno- 

-remontowych, 
3. Joanna Hariasz – Skarbnik Miasta, 
4. Mikołaj Mi ścicki – radca prawny, 
5. Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz – Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

 i Planowania Przestrzennego, 
6. Beata Kaczyńska-Pogwid – Kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki, 
7. Stanisław Węgrzyn – Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych  

w Kędzierzynie-Koźlu, 
8. Elżbieta Wójcik – Dyrektor Ekonomiczny- główna księgowa Miejskiego Zakładu 

Energetyki Cieplnej w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o. 
9. Justyna Rabiej – główna księgowa Miejskiego Zakładu Komunikacji Miejskiej  

w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o., 
10. Barbara Ermisch-Lipniacka – Prezes Zarządu Miejskich Wodociągów i Kanalizacji  

w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o. 
 
Ad 1.  
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 
Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 
komisji dokonała przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka. 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka stwierdziła, że zostało osiągnięte kworum  
oraz że obrady Komisji Finansowo-Gospodarczej są prawomocne. 
 
Ad 2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Analiza cennika usług na 2016 r. (MZEC, MWiK, MZK, Regionalne Centrum 

Zagospodarowania i Unieszkodliwiania Odpadów „Czysty Region” Spółka z o.o. 
4. Opiniowanie projektów uchwał: 
a) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie Kędzierzyn 
przy ul. Kozielskiej 16, 

b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego mieszczącego się  
w budynku położonym w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Jana Matejki 33, 

c) w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację 
zadania pn. „Międzynarodowe Spotkanie Orkiestr Dętych w Kędzierzynie-Koźlu  
w 2016 r.”, 
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d) w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Kędzierzyn-
Koźle świadczone przez Miejskie Wodociągi i Kanalizację w Kędzierzynie-Koźlu Spółka  
z o.o. z siedzibą przy ul. Filtrowej 14 w Kędzierzynie-Koźlu, w okresie od 30 lipca 2016 r. 
do 31 grudnia 2016 r., 

e) w sprawie wprowadzenia Programu zmniejszania zaległych należności z tytułu najmu 
lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-
Koźle, 

f) o zmianie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji  
w przedmiocie Budżetu Obywatelskiego w ramach budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle 
(wniosek radnego Ryszarda Masalskiego do konsultacji społecznych). 

5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
6. Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca komisji zaproponowała zmianę porządku obrad oraz zaproponowała 
wprowadzenie do porządku obrad punktu: 
 
Opiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego na drogach 
gminnych miasta Kędzierzyn-Koźle, 

b) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2016 r. w wysokości 80.962,00 zł 
Województwu Opolskiemu z przeznaczeniem na dofinansowanie inwestycji w ciągu 
drogi wojewódzkiej nr 423 – ulica Kłodnicka pn. „ Montaż sygnalizacji świetlnej  
w ramach przejścia dla pieszych na ul. Kłodnickiej, skrzyżowanie z ul. Żabieniecką 
 i ul. Szymanowskiego” w miejscowości Kędzierzyn-Koźle, 

c) w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2016 wraz z autopoprawką,  
d) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej wraz 

 z autopoprawką I, 
e) w sprawie udzielenia poręczenia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle pożyczki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu 
udzielonej Regionalnemu Centrum Zagospodarowania i Unieszkodliwiania Odpadów 
„ Czysty Region” sp. z o.o., 

 
Komisja Finansowo-Gospodarcza jednogłośnie 11 - ,,za”, przyjęła zaproponowany porządek 
obrad. ,,Za” byli p.p. Dorota Zasłonka, Hubert Majnusz, Andrzej Kopacki, Beata 
Łobodzińska,. Ryszard Masalski, Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Grażyna Radka, Witold 
Rusak, Tomasz Scheller, Ewa Czubek. Nieobecny przy głosowaniu był p. Andrzej Kopeć. 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 
 

3. Analiza cennika usług na 2016 r. (MZEC, MWiK, MZK, Regionalne Centrum 
Zagospodarowania i Unieszkodliwiania Odpadów „Czysty Region” Spółka z o.o. 

4.  Opiniowanie projektów uchwał: 
a) w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Kędzierzyn-
Koźle świadczone przez Miejskie Wodociągi i Kanalizację w Kędzierzynie-Koźlu Spółka 
z o.o. z siedzibą przy ul. Filtrowej 14 w Kędzierzynie-Koźlu, w okresie od 30 lipca 2016 
r. do 31 grudnia 2016 r., 



 
 

3

b) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie Kędzierzyn 
przy ul. Kozielskiej 16, 

c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego mieszczącego się  
w budynku położonym w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Jana Matejki 33, 

d) w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację 
zadania pn. „Międzynarodowe Spotkanie Orkiestr Dętych w Kędzierzynie-Koźlu  
w 2016 r.”, 

e) w sprawie wprowadzenia Programu zmniejszania zaległych należności z tytułu najmu 
lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-
Koźle, 

f) o zmianie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji  
w przedmiocie Budżetu Obywatelskiego w ramach budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle 
(wniosek radnego Ryszarda Masalskiego do konsultacji społecznych), 

g) w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego na drogach 
gminnych miasta Kędzierzyn-Koźle, 

h) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2016 r. w wysokości 80.962,00 zł 
Województwu Opolskiemu z przeznaczeniem na dofinansowanie inwestycji w ciągu 
drogi wojewódzkiej nr 423 – ulica Kłodnicka pn. „ Montaż sygnalizacji świetlnej  
w ramach przejścia dla pieszych na ul. Kłodnickiej, skrzyżowanie z ul. Żabieniecką 
 i ul. Szymanowskiego” w miejscowości Kędzierzyn-Koźle, 

i) w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2016 wraz z autopoprawką I,  
j) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

 wraz z autopoprawką I, 
k) w sprawie udzielenia poręczenia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle pożyczki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu 
udzielonej Regionalnemu Centrum Zagospodarowania i Unieszkodliwiania Odpadów 
„Czysty Region” sp. z o.o. 

5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
6. Zakończenie obrad. 

 
Komisja Finansowo-Gospodarcza jednogłośnie (11 głosów ,,za”) przyjęła zaproponowany 
porządku obrad do realizacji.  
,,Za” byli p. Dorota Zasłonka, p. Hubert Majnusz, p. Andrzej Kopacki, p. Beata Łobodzińska,  
p. Ryszard Masalski, p. Dorota Mrówka, p. Adam Oczoś, p. Grażyna Radka, p. Witold Rusak, 
p. Tomasz Scheller, p. Ewa Czubek. Nieobecny przy głosowaniu był p. Andrzej Kopeć. 
 
Ad 3. 
Analiza cennika usług na 2016 r. (MZEC, MWiK, MZK, Regionalne Centrum 
Zagospodarowania i Unieszkodliwiania Odpadów „Czysty Region” Spółka z o.o.). 
 
Ryszard Masalski przypomniał, iż w niektórych częściach naszego miasta ceny za energie 
cieplną są wyższe z uwagi na zastosowanie nowoczesnych technologii przy jej wytwarzaniu. 
Wynika to z tego, że nie korzystamy z energii cieplnej Zakładów Azotowych Kędzierzyn, 
która stanowi produkt uboczny. Zadał pytanie przedstawicielowi Miejskiego Zakładu 
Energetyki Cieplnej w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o., czy podjęto ponownie rozmowy  
z zarządem Zakładów Azotowych Kędzierzyn, aby realizowały wstępną czynność polegającą 
na opracowaniu kosztorysu przedsięwzięcia, mającego na celu ogrzewania całego miasta 
energią cieplną wytwarzaną przez Zakłady Azotowe Kędzierzyn. 
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Elżbieta Wójcik poinformowała, iż list intencyjny został przekazany w ubiegłym miesiącu 
Zakładom Azotowym Kędzierzyn. List ten dotyczył wspólnego działania w obszarze budowy 
nowej elektrociepłowni. 
 
Ryszard Masalski przedstawił propozycję podmiotu gospodarzącego, polegającą na produkcji 
energii elektrycznej ze ścieków oraz ich oczyszczanie. W związku z czym zadał pytanie 
przedstawicielowi Miejskich Wodociągów i Kanalizacji w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o., czy 
informacja o ww. podmiocie jest sprawdzana ? 
 
Barbara Ermisch-Lipniacka – Prezes Zarządu Miejskich Wodociągów i Kanalizacji  
w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o. poinformowała, iż spółka jest na etapie rozmów, celem 
weryfikacji tego tematu. 
 
Ryszard Masalski spytał, jakie działania podejmuje Miejski Zakład Komunikacji Miejskiej  
w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o. aby zachęcić mieszkańców miasta do korzystania z ich 
usług. 
 
Justyna Rabiej przedstawicielka Miejskiego Zakładu Komunikacji Miejskiej  
w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o. opisała aktualnie prowadzone kampanie zachęcające  
do korzystania z ich usług. 
 
Andrzej Kopacki podkreślił, i ż cieszy się że stawki za usługi Miejskich Wodociągów  
i Kanalizacji w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o oraz Miejskiego Zakładu Komunikacji  
w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o. nie są podnoszone. Podzielił także stanowisko Ryszarda 
Masalskiego aby całe miasto było ogrzewane energią cieplną wytwarzaną przez Zakłady 
Azotowe Kędzierzyn. Wyraził także swoje zadowolenie spadkiem ceny gazu. Zadał pytanie, 
czy Miejski Zakład Energetyki Cieplnej w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o. będzie szedł dalej  
w t kierunku spadku cen gazu.  
Poinformował także, że na osiedlu Koźle Zachód od dwóch miesięcy jest rozkopany parking. 
Jest to spowodowane planowanymi w tym miejscu pracami wymiany ciepłociągu. W związku  
z tym, że trwa to dosyć długo, zapytał kiedy prace te zostaną rozpoczęte oraz poprosił  
o przyspieszenie wykonania tego zadania. 
 
Elżbieta Wójcik poinformowała, iż w zakresie rozkopanego parkingu uzyska i przekaże 
stosowna informację. Poinformowała także, iż Miejski Zakład Energetyki Cieplnej  
w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o. organizuje grupę zakupową co jest szansą, że cena gazu 
zostanie jeszcze obniżona. 
Witold Rusak odniósł się do wypowiedzi Ryszarda Masalskiego dot. listu intencyjnego 
kierowanego do Zakładów Azotowych Kędzierzyn. Poinformował, aby jeszcze raz skierować 
taki list intencyjny, ponieważ polityka inwestycyjna firmy się zmienia. 
 
Tomasz Scheller spytał, czy liczba pasażerów spada, rośnie, czy utrzymuje się na stałym 
poziomie oraz jakie koszta ponosimy za udogodnienia dla pracowników MZK, które 
obejmują darmowe przejazdy dla pracowników MZK i ich rodzin? 
 
Justyna Rabiej poinformowała, że nie są to darmowe przejazdy, tylko są wykupywane bilety 
miesięczne dla pracowników i jest to inna forma wynagradzania pracowników. Jest to koszt 
około dziewięciu tysięcy złotych miesięcznie. Nadto poinformowała, iż liczba pasażerów  
z roku na rok spada o ok. 1-2%. Są to jednak pasażerowie policzalni, tj. tacy którzy kupują 
bilety. Natomiast są też pasażerowie zwolnieni z tego obowiązku i są to np. osoby powyżej 
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siedemdziesiątego roku życia. Ustalenie wieku osób zwolnionych z opłaty za przejazd jest 
 w gestii rady miasta. 
 
Ad 4. 
Opiniowanie projektów uchwał: 
a) w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Kędzierzyn-
Koźle świadczone przez Miejskie Wodociągi i Kanalizację w Kędzierzynie-Koźlu Spółka 
z o.o. z siedzibą przy ul. Filtrowej 14 w Kędzierzynie-Koźlu, w okresie od 30 lipca 2016 r. 
do 31 grudnia 2016 r., 

 
Komisja jednogłośnie, stosunkiem głosów: 12 - ,,za”, pozytywnie zaopiniowała projekt ww. 
uchwały. ,,Za” byli p.p. Dorota Zasłonka, Hubert Majnusz, Andrzej Kopacki, Beata 
Łobodzińska, Ryszard Masalski, Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Witold Rusak, Ewa Czubek, 
Tomasz Scheller, Grażyna Radka, Andrzej Kopeć. 
 
b) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie Kędzierzyn 
przy ul. Kozielskiej 16, 

 
Tomasz Scheller zadał pytanie, czy ww. uchwała jest podejmowana tylko i wyłącznie po to, 
aby nikt inny tej nieruchomości nie wydzierżawił oraz żeby skrócić procedurę - co 
przyśpieszy otwarcie uczelni? 
 
Wojciech Jagiełło potwierdził powyższą wypowiedź. 
 
Komisja jednogłośnie, stosunkiem głosów: 12 - ,,za”, pozytywnie zaopiniowała projekt ww. 
uchwały. ,,Za” byli p.p. Dorota Zasłonka, Hubert Majnusz, Andrzej Kopacki, Beata 
Łobodzińska, Ryszard Masalski, Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Witold Rusak, Ewa Czubek, 
Tomasz Scheller, Grażyna Radka, Andrzej Kopeć. 
 
c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego mieszczącego się  

w budynku położonym w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Jana Matejki 33, 
 
Komisja jednogłośnie, stosunkiem głosów: 12 - ,,za”, pozytywnie zaopiniowała projekt ww. 
uchwały. ,,Za” byli p.p. Dorota Zasłonka, Hubert Majnusz, Andrzej Kopacki, Beata 
Łobodzińska, Ryszard Masalski, Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Witold Rusak, Ewa Czubek, 
Tomasz Scheller, Grażyna Radka, Andrzej Kopeć. 
 
d) w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację 

zadania pn. „Międzynarodowe Spotkanie Orkiestr Dętych w Kędzierzynie-Koźlu  
w 2016 r.”, 

 
Komisja jednogłośnie, stosunkiem głosów: 12 - ,,za”, pozytywnie zaopiniowała projekt ww. 
uchwały. ,,Za” byli p.p. Dorota Zasłonka, Hubert Majnusz, Andrzej Kopacki, Beata 
Łobodzińska, Ryszard Masalski, Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Witold Rusak, Ewa Czubek, 
Tomasz Scheller, Grażyna Radka, Andrzej Kopeć. 
e) w sprawie wprowadzenia Programu zmniejszania zaległych należności z tytułu najmu 

lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy  
Kędzierzyn-Koźle, 
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Ryszard Masalski wyraził swoje negatywne stanowisko dot. zmniejszania zaległych 
należności z tytułu najmu lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Kędzierzyn-Koźle. Zaproponował zmiany w uchwale, w taki sposób aby zaległości 
zostały odpracowywane przez dłużników. 
 
Tomasz Scheller zadał pytanie o ile zmniejszy się ten dług po tej abolicji. Podkreślił, że jest 
temu przeciwny i podziela pogląd Ryszarda Masalskiego.  
 
Stanisław Węgrzyn przypomniał, że odpracowywanie funkcjonuje już od pięciu lat. 
Poinformował także, iż nie jest w stanie określić ile osób skorzysta z niniejszej abolicji.  
 
Tomasz Scheller spytał, ile obecnie osób regularnie nie płaci opłat za najem lokali. 
 
Stanisław Węgrzyn poinformował, iż jest to około półtora tysiąca rodzin, z czego około 
czterdzieści odpracowuje dług. 
 
Tomasz Scheller podkreślił, i ż uchwala ta spowoduje, że osoby które do tej pory 
odpracowywują swój dług zrezygnują z tego. 
 
Andrzej Kopacki poinformował, iż Robotnicza Spółdzielnia Mieszkaniowa „Chemik” ma 
znacznie lepszą skuteczność ściągalności długów niż Miejski Zarząd Budynków 
Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu. Zadał także pytanie o obecną wysokość zadłużenia 
oraz poprosił o informację o dynamikę zadłużenia, tj. czy jest ono na stałym poziomie, czy 
rośnie, czy maleje? 
 
Stanisław Węgrzyn wyjaśnił przyczyny wzrostu zadłużenia oraz przybliżył problematykę 
niniejszego zagadnienia. 
 
Wojciech Jagiełło wyjaśnił różnicę w gospodarowaniu zasobem mieszkalnym spółdzielni  
i gminy. 
 
Andrzej Kopacki poinformował, iż chodzi głownie o skale tego zadłużenia. Wniosków 
spółdzielni do gminy o lokal socjalny w ubiegłym roku było kilka, natomiast MZBK ma 
dłużników ok. 1500. A więc zróżnicowanie jest ogromne.  Zwrócił uwagę, iż dobrym 
rozwiązaniem byłoby zagospodarowanie pustostanów na lokale socjalne. Poprosił także  
o podaniowe ilości pustostanów.  
 
Stanisław Węgrzyn poinformował, iż jest to ok. 200 sztuk. 
 
Ewa Czubek zadała pytanie, co gminie da to umorzenie z punktu widzenia ekonomicznego 
oraz czy umorzenie to można uzależnić od zdarzenia przyszłego, tj. umarzamy ale pod 
warunkiem, że ta osoba w kolejnych pięciu latach nie będzie miała żadnych zaległości  
i będzie płaciła terminowo? 
 
Mikołaj Mościcki poinformował, iż przy odpowiednich zmianach w projekcie jest to 
dopuszczalne. 
 
Ewa Czubek poprosiła aby Pan Stanisław Węgrzyn odniósł się do tej sprawy. Podkreśliła 
także, iż nie chodzi tutaj o to aby nie dawać całej ręki, tylko spróbować dać tym ludziom 
palec.  
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Stanisław Węgrzyn poinformował, iż trudno mu się do tego odnieść, gdyż nie wie jaki będzie 
efekt końcowy. 
 
Wojciech Jagiełło poinformował, iż propozycja tej uchwały jest konsekwencją pracy zespołu, 
który został powołany na wniosek radnych, aby szukać jakiegoś rozwiązania. Podkreślił, i ż 
zespół pracował w grupie z radnymi po to, aby wypracować jakąś propozycję. I to jest ta 
propozycja. 
 
Dorota Mrówka poinformował, iż praca nad tym projektem była bardzo ciężka i długa. 
Poinformowała, także Andrzeja Kopackiego o różnicach gospodarowaniem zasobem 
mieszkaniowym gminy i spółdzielni mieszkaniowej. Opisała także pracę zespołu nad 
niniejszą uchwałą. 
Następnie rozpoczęto dyskusję w której uczestniczyła Dorota Mrówka, Andrzej Kopacki, 
Andrzej Kopeć, Tomasz Scheller oraz Ryszard Masalski. W dyskusji tej rozważali 
możliwości zmniejszenia zadłużenia. 
 
Ryszard Masalski złożył wniosek aby wystąpić z wnioskiem do Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle o przełożenie dyskusji nad tym projektem do sesji sierpniowej. Do tego czasu osoby 
które mają jakiekolwiek pomysły skontaktują się z prezydentem i przedłożą swoje 
propozycje. 
 
Grażyna Radka poprosiła o informacja jakie skutki dla Miejskiego Zarządu Budynków 
Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu wiążą się z podjęciem niniejszego projektu uchwały? 
 
Stanisław Węgrzyn poinformował, iż skutków podjęcia niniejszego projektu uchwały dla 
MZBK nie ma praktycznie żadnych. 
 
Wojciech Jagiełło poinformował, iż w związku z dużymi wątpliwościami radnych dot. 
niniejszego projektu uchwały, będzie wnioskował o jej ściągnięcie z sesji, aby wypracować 
propozycje które będą zadowalały wszystkich radnych. 
 
Przewodnicząca komisji zadała pytanie mecenasowi Mikołajowi Mościckiemu, czy dalsza 
dyskusja ma sens, mając na uwadze propozycję zdjęcia z sesji omawianego projektu 
uchwały? 
 
Mikołaj Mościcki poinformował, że kontynuowanie dalszej dyskusji należy do decyzji 
radnych. Podkreślił, także że zdjęcia z sesji omawianego projektu uchwały jest 
niezobowiązującą obietnicą. Poinformował także, iż jest w stanie nanieść zmiany do 
niniejszej uchwały. Potrzebuje jednak na to maksymalnie dwóch dni. 
 
Ewa Czubek ile osób nie płaci czynszu, oraz ile z tych osób zamieszkuje lokale socjalne a ile 
komunalne? 
 
Stanisław Węgrzyn poinformował, iż ok. 25% są to najemcy lokali socjalnych. 
 
Ryszard Masalski w związku z planowaniem zdjęcia z sesji omawianego projektu uchwały 
zaproponował przegłosowanie wniosku o to aby ten punkt zdjąć z porządku obrad najbliższej 
sesji w celu jego dopracowania do sesji sierpniowej. Przegłosowany wniosek o takim 
brzmieniu wzmocni deklarację Wojciecha Jagiełły. 
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Dorota Zasłonka podkreśliła, iż osobą decyzyjną do zdjęcia z sesji omawianego projektu 
uchwały jest Pani Prezydent. W związku z czym zaproponowała dokonania zaopiniowania 
niniejszego projektu, natomiast dobrą wolą będzie jeżeli Pan Prezydent Artur Maruszczak 
oraz Wojciech Jagiełło przekażą Pani Prezydent uwagi do niniejszego projektu uchwały.  
Zadała także pytanie mecenasowi, czy toki rozumowania jest prawidłowy? 
 
Mecenas Mikołaj Mościcki poinformował, iż jest to zgodne ze statutem. Zadaniem komisji 
jest opracowanie rozstrzygnięcia. Równie dobrze można by było bronić poglądu że komisja 
nie będzie tego projektu opiniować z uwagi na perspektywę wycofania go. 
 
Andrzej Kopeć poprosił aby mimo wszystko zaopiniować ten projekt uchwały. 
 
Tomasz Scheller zwrócił się z wnioskiem o przygotowanie informacji dotyczącej dłużników 
względem Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych, tj. opisu czy są to osoby starsze, 
młodsze, bezrobotne, niepełnosprawne oraz jaki jest procent dłużników wśród lokali 
socjalnych a jaki wśród lokali komunalnych. 
Zadał także pytanie, czy przy opracowywaniu niniejszego projektu uchwały były brane pod 
uwagę propozycje które dzisiaj padały, np. propozycja Pani Ewy Czubek. 
 
Stanisław Węgrzyn poinformował, iż złoży informację o którą wnioskował Tomasz Scheller. 
Podkreślił także, iż sprawozdanie dot. windykacji jest przekazywane Pani Prezydent co 
kwartał. Nadto poinformował, iż nie przypomina sobie aby propozycje które dzisiaj padały 
były omawiane i brane pod uwagę. 
 
Ryszard Masalski poinformował, iż wycofuje swój wniosek dot. zdjęcia z porządku obrad 
najbliższej sesji niniejszego projektu uchwały. Podkreślił jednocześnie, że aby ten punkt 
rzeczywiście był zdjęty komisja powinna głosować przeciwko temu projektowi uchwały. 
 
Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 6, ,,wstrzymujących się” - 2, negatywnie 
zaopiniowała projekt ww. uchwały. 
,,Za” była p.p. Dorota Zasłonka, Dorota Mrówka, Grażyna Radka, Beata Łobodzińska, 
„przeciw” był p.p. Hubert Majnusz, Adam Oczoś, Ryszard Masalski, Ewa Czubek, Tomasz 
Scheller, Andrzej Kopeć, „wstrzymujących się” był p.p. Andrzej Kopacki, Witold Rusak. 
 
f) o zmianie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji  

w przedmiocie Budżetu Obywatelskiego w ramach budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle 
(wniosek radnego Ryszarda Masalskiego do konsultacji społecznych), 

 
Ryszard Masalski poinformował, iż argumentacja została przedstawiona w projekcie uchwały. 
Nadto zaznaczył, iż został przekonany przez Panią Prezydent, że do czasu kiedy frekwencja 
uczestników budżetu obywatelskiego nie zbliży się do poziomu 30 % to przekazanie takiej 
sumy pieniędzy kilkunastu osobom jest ryzykowne, a nawet niebezpieczne. Podkreślił, że do 
póki mieszkańcy nie będą brać czynnego udziału w budżecie obywatelskim to wyższej kwoty 
od tej która jest proponowana nie będzie. Natomiast jeżeli zainteresowanie i aktywność 
mieszkańców przekroczy 30 % to w tedy jak najbardziej zasadnym jest powrócenie do 
projektu w którym budżet obywatelski zamykał by się w kwocie ok. 10 milionów złotych. 
 
Andrzej Kopacki poinformował, iż uważa że kwota 10 milionów w przypadku budżetu 
obywatelskiego jest raczej trudna do osiągnięcia. Podkreślił także, iż nie chciałby aby 
frekwencja decydowała, o wysokości kwoty budżetu obywatelskiego.  
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Ryszard Masalski podkreślił, i ż frekwencja jest świadomością. Jeżeli mieszkańcy nie mają 
świadomości albo się tym nie interesują, to nie uczestniczą w budżecie obywatelskim. 
Zaznaczył, iż frekwencja jest odbiciem świadomości. 
 
Adam Oczoś poinformował, iż nie ma nic przeciwko systematycznemu podnoszeniu kwoty 
budżetu obywatelskiego, jednak nie zgadza się aby na dzień dzisiejszy wydatkować aż takie 
środki. Podkreślił, i ż tak naprawdę dopiero uczymy się budżetu obywatelskiego. 
 
Witold Rusak podkreślił, i ż niniejsze jest pomysłem typowo populistycznym. Wyraził także 
swoje negatywne stanowisko zwiększaniem kwoty budżetu obywatelskiego. 
 
Ryszard Masalski poinformował, iż to z pozoru wydaje się pomysł populistyczny. Zaznaczył, 
że jest to część samorządowego funkcjonowania i życia oraz sposób podziału części środków 
publicznych. Podkreślił, i ż warunek frekwencji podany przez Panią Prezydent jest 
argumentem racjonalnym. W związku z czym poinformował, że jeżeli w 2017 roku po 
budżecie obywatelskim okaże się, że frekwencja uczestników  w budżecie obywatelskim 
osiągnie co najmniej 30 % to ponownie złoży do procedowania projekt niniejszej uchwały. 
 
Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 0, „przeciw” - 10, ,,wstrzymujących się” - 2, negatywnie 
zaopiniowała projekt ww. uchwały. 
„Przeciw” była p.p. Dorota Zasłonka, Dorota Mrówka, Grażyna Radka, Beata Łobodzińska, 
Hubert Majnusz, Adam Oczoś, Witold Rusak, Ewa Czubek, Tomasz Scheller, Andrzej Kopeć, 
„wstrzymujących się” był p.p. Andrzej Kopacki, Ryszard Masalski. 
 
g) w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego na drogach 

gminnych miasta Kędzierzyn-Koźle, 
 
Komisja jednogłośnie, stosunkiem głosów 12 - ,,za”, pozytywnie zaopiniowała projekt ww. 
uchwały. ,,Za” byli p.p. Dorota Zasłonka, Hubert Majnusz, Andrzej Kopacki, Beata 
Łobodzińska, Ryszard Masalski, Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Witold Rusak, Ewa Czubek, 
Tomasz Scheller, Grażyna Radka, Andrzej Kopeć. 
 
h) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2016 r. w wysokości 80.962,00 zł 

Województwu Opolskiemu z przeznaczeniem na dofinansowanie inwestycji w ciągu 
drogi wojewódzkiej nr 423 – ulica Kłodnicka pn. „ Montaż sygnalizacji świetlnej  
w ramach przejścia dla pieszych na ul. Kłodnickiej, skrzyżowanie z ul. Żabieniecką  
i ul. Szymanowskiego” w miejscowości Kędzierzyn-Koźle, 

 
Andrzej Kopacki przypomniał, że w ubiegłym roku miasto przeznaczyło spora kwotę na 
remont chodników w Kłodnicy przy ul. Kłodnickiej. Mając to na uwadze zapytał, dlaczego 
gmina ponownie przekazuje środki finansowe na realizacje inwestycji w ciągu drogi 
wojewódzkiej? 
Artur Maruszczak poinformował, iż jest to realizacja budżetu obywatelskiego, w związku  
z czym potrzebna jest niniejsza uchwała intencyjna. 
 
Komisja jednogłośnie, stosunkiem głosów 12 - ,,za”, pozytywnie zaopiniowała projekt ww. 
uchwały. ,,Za” byli p.p. Dorota Zasłonka, Hubert Majnusz, Andrzej Kopacki, Beata 
Łobodzińska, Ryszard Masalski, Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Witold Rusak, Ewa Czubek, 
Tomasz Scheller, Grażyna Radka, Andrzej Kopeć. 
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i) w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2016 wraz z autopoprawką I,  
 
Tomasz Scheller rozpoczął dyskusję na temat sauny. Zadał pytanie czy gmina otrzymała już 
odszkodowanie, a jeżeli tak to w jakiej kwocie oraz ile będzie kosztował remont tej sauny. 
 
Joanna Hariasz poinformowała, iż odszkodowanie wpłynęło w kwocie 209 tysięcy złotych, 
200 tysięcy złotych MOSiR otrzymał uchwałą rady miasta, natomiast teraz dodajemy mu 59 
tysięcy złotych na to zadanie ponieważ najprawdopodobniej remont nie zamknie się w kwocie 
200 tysięcy złotych. Podkreśliła jednocześnie, iż w ramach tego remontu będzie jeszcze 
przeprowadzony remont szatni, tj. będzie ona powiększana.  
 
Tomasz Scheller zadał także pytanie co do przyczyny pożaru sauny. Poinformował także  
o zaistnieniu pożaru na pływalni. 
 
Wojciech Jagiełło poinformował, iż na pływalni spaliła się rozdzielka, którą pracownicy 
pływalni naprawili. W przypadku sauny nie została zidentyfikowana przyczyna pożaru. 
 
Następnie Tomasz Scheller poprosił o wyjaśnienie zwiększenia wydatków o 35 tysięcy 
złotych na zadanie inwestycyjne pn. „Wykonanie siłowni zewnętrznej przy Orliku w Koźlu”.  
 
Artur Maruszczak poinformował, iż nie jest to zadanie z budżetu obywatelskiego. Jest to 
zadanie które było w planach wcześniej. Poinformował także, iż została już opracowana 
dokumentacja, natomiast kosztorysy są nieco większe niż zakładano. Nadto gmina chce to 
zadanie zrealizować wykorzystując przerwę wakacyjną. 
Następnie Tomasz Scheller wraz z Arturem Matuszczakiem wypowiedzieli się na temat 
realizacji zadań inwestycyjnych z poza budżetu obywatelskiego oraz tych z budżetu 
obywatelskiego, a także sposobu ich finansowania. 
 
Dorota Mrówka zadała pytanie dot. wprowadzenia wydatków inwestycyjnych na kwotę  
50 tysięcy złotych na zadanie pn. „Budowa parkingów w ciągu drogi wewnętrznej gminnej – 
ul. Józefa Bema”, tj. o jaki kawałek drogi chodzi i kto był inicjatorem tego działania? 
 
Artur Maruszczak poinformował, iż chodzi o końcówkę tej drogi ul. Józefa Bema przy 
granicy z firmą Brenntag. Inicjatorem natomiast była Pani Prezydent. Zaznaczył jednocześnie, 
iż zadanie to obejmuje projekt techniczny. 
 
Następnie Dorota Mrówka zadała pytanie o zwiększenie wydatków o kwotę 59.775 złotych  
z przeznaczeniem na wynagrodzenia dla pracowników i kierownika schronisk, tj. czy zostały 
zatrudnione dodatkowe osoby lub czy osoby tam zatrudnione dostaną podwyżki? 
 
Artur Maruszczak poinformował, iż jest to związane z zatrudnieniem kierownika schroniska 
Kwota ta dotyczy konkretnie tego etatu i jest to zabezpieczenie środków do końca roku. 
Dorota Mrówka zadała pytanie dotyczące kwoty 65 tysięcy która stanowi dotację dla 
Publicznego Zespołu Przedszkolno-Szkolnego prowadzonego przez Stowarzyszenie 
Oświatowe Koźle Rogi , tj. między którymi paragrafami te środki są przesunięte? 
 
Wojciech Jagiełło poinformował, iż środki te są przesuwane z paragrafu 80101 (paragraf 
szkoły podstawowej) na 80104 (paragraf przedszkola) dotyczy to przesunięcia śródków  
ze szkoły na przedszkole. 
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Następnie Dorota Mrówka zadała pytanie o przyczynę pożaru sauny oraz koszt remontu? 
 
Wojciech Jagiełło poinformował ponownie, iż nie znane są przyczyny pożaru. Przedstawił 
także informacje o kosztach remontu. 
 
Andrzej Kopacki podziękował władzom miasta, za przekazanie środków na dokończenie 
placu zabaw w Koźlu. Podkreślił jednak, iż już część urządzeń uległa uszkodzeniu. 
Wypowiedział się także w temacie pożarów sauny, krytej pływalni oraz hali sportowej  
na Azotach. 
 
Artur Maruszczak poinformował, iż kwota 35 tysięcy nie dotyczy placu zabaw przy  
ul. Kanonierów. 
 
Beata Łobodzińska spytała czy droga ul. Józefa Bema jest drogą gminną czy powiatową? 
 
Artur Maruszczak poinformował, iż jest to droga powiatowa, natomiast zadanie to obejmuje 
końcówkę drogi ul. Józefa Bema przy granicy z firmą Brenntag. 
 
Komisja jednogłośnie, stosunkiem głosów 12 - ,,za”, pozytywnie zaopiniowała projekt  
ww. uchwały. ,,Za” byli p.p. Dorota Zasłonka, Hubert Majnusz, Andrzej Kopacki, Beata 
Łobodzińska, Ryszard Masalski, Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Witold Rusak, Ewa Czubek, 
Tomasz Scheller, Grażyna Radka, Andrzej Kopeć. 
 
j) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej wraz  

z autopoprawką I, 
 
Komisja jednogłośnie, stosunkiem głosów 12 - ,,za”, pozytywnie zaopiniowała projekt  
ww. uchwały. ,,Za” byli p.p. Dorota Zasłonka, Hubert Majnusz, Andrzej Kopacki, Beata 
Łobodzińska, Ryszard Masalski, Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Witold Rusak, Ewa Czubek, 
Tomasz Scheller, Grażyna Radka, Andrzej Kopeć. 
 
k) w sprawie udzielenia poręczenia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle pożyczki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu 
udzielonej Regionalnemu Centrum Zagospodarowania i Unieszkodliwiania Odpadów 
„Czysty Region” sp. z o.o. 

 
Ryszard Masalski przedstawił treść ww. projektu uchwały. Następnie zadał pytanie dlaczego 
gmina poręcza w wysokości mniejszej niż wysokość kwoty pożyczki oraz czy inne gminy też 
będą poręczać tą pożyczkę?  
Następnie stwierdził, iż kwota 14 milionów złotych jest przeznaczona na realizację inwestycji 
„ Modernizacja i rozbudowa instalacji do przetwarzania odpadów komunalnych – etap I”.  
W związku z czym zadał pytanie co obejmuje II etap tej inwestycji i jakie są z nim związane 
koszty. 
 
Artur Maruszczak opisał konstrukcje pożyczki oraz zasadę poręczenia, następnie opisał etap 
II tej inwestycji. 
 
Ryszard Masalski spytał, czy istnieje zagrożenie, że poręczenie będziemy musieli wykonać? 
 
Artur Maruszczak poinformował, iż teoretycznie taka możliwość jest. 



 
 

12

Tomasz Scheller zadał pytanie co się stanie jeżeli gmina wyjdzie z Czystego Regionu  
oraz czy jest zagrożenie że możemy nie uzyskać wszystkich niezbędnych pozwoleń? 
 
Artur Maruszczak poinformował, iż poręczenie obowiązuje niezależnie czy jesteśmy  
w Czystym Regionie czy też nie. Następnie wypowiedział się co do wykonywania niezbędnej 
dokumentacji i uzyskiwania niezbędnych pozwoleń. 
 
Andrzej Kopacki spytał, czy poręczenia udziela wyłącznie Gmina Kędzierzyn-Koźle? 
 
Artur Maruszczak przypomniał, iż udzielał już odpowiedzi na to pytanie, następnie ponownie 
poinformował, iż zabezpieczenia udzielają wszystkie gminy proporcjonalnie do liczby 
mieszkańców. 
 
Mecenas Mikołaj Mościcki wypowiedział się na temat konieczności podjęcia niniejszego 
projektu uchwały. Podkreślił, i ż takie uchwały są zbędne. 
 
Ewa Czubek spytała, czy pozostałe gminy już podjęły takie uchwały oraz co się stanie jeżeli 
któraś z gmin takiej uchwały nie podejmie? 
 
Joanna Hariasz poinformowała, iż część gmin już podjęło taką uchwałę, natomiast wszystkie 
gminy zadeklarowały się, iż taką uchwałę podejmą w czerwcu. 
 
Komisja jednogłośnie, stosunkiem głosów 12 - ,,za”, pozytywnie zaopiniowała projekt ww. 
uchwały. ,,Za” byli p.p. Dorota Zasłonka, Hubert Majnusz, Andrzej Kopacki, Beata 
Łobodzińska, Ryszard Masalski, Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Witold Rusak, Ewa Czubek, 
Tomasz Scheller, Grażyna Radka, Andrzej Kopeć. 
 
Ad 5. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Beata Łobodzińska zwróciła się z wnioskiem o ustawienie ławek i zadaszenia na przystanku 
autobusowym, który zlokalizowany jest przy ul. Jana Matejki naprzeciwko domu 
towarowego. 
 
Artur Maruszczak ustosunkował się do niniejszego wniosku oraz zobowiązał się, że ław0ki 
zostaną ustawione. 
 
Ewa Czubek poparła wniosek swojej przedmówczyni. Spytała się także, czy basen na 
„Azotorze” będzie w następnym roku czynny. 
 
Artur Maruszczak poinformował, iż zgodnie z harmonogramem zakończenie całego zadania 
przypada na listopad przyszłego roku. 
 
Ad 6.  
Zakończenie obrad. 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka podziękował wszystkim za uczestnictwo 
w posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej po czym zakończyła obrady . 

 
PRZEWODNICZĄCA KOMISJI 

Dorota Zasłonka (-) 
Spisała Agnieszka Szykuła 


